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سردار غيب پرور:

رويكرد بسيج تمركز بر مسائل اجتماعي است
رئيس سازمان بسيج مستضعفين گفت: بسيج 
در كنار تقويت خود در ابعاد مختلف، رويكردش 
را تمركز بر مس�ائل اجتماعي قرار داده است. 
به گزارش تسنيم، سردار غلامحسين غيب پرور رئيس 
سازمان بسيج مستضعفين در جمع تعدادي از مديران 
حوزه هاي علميه كش��ور و مسئولان نمايندگي هاي 
ولي فقيه در سپاه هاي اس��تاني، طي سخناني اظهار 

داشت: در دوران حاضر عرصه هاي جديدي در برابر نظام و جامعه ايجاد شده است كه 
در گذشته وجود نداشته اند. وي با اشاره به ويژگي هاي حوزه هاي علميه انقلابي، گفت: 
يكي از عرصه هاي جديد فضاي مجازي و شبكه هاي اجتماعي است كه حضور طلاب 
و روحانيون در اين عرصه براي رفع شبهاتي كه مطرح مي شود، ضروري است. رئيس 
سازمان بسيج مستضعفين با تأكيد بر نقش و جايگاه رفيع روحانيت در جامعه، تصريح 
كرد: به رغم تبليغات منفي كه دشمنان نظام اسلامي عليه روحانيت انجام مي دهند، 
روحانيون و علما با نفوذ در قلب ها همچنان سكان هدايت جامعه را در اختيار دارند. 
سردار غيب پرور با اش��اره به عرصه هايي كه در جامعه با مشكلاتي مواجه هستيم، 
عنوان كرد: يكي ديگر از عرصه هايي كه بايد در تراز انقلاب اسلامي مورد توجه قرار 
گيرد، عرصه تعليم و تربيت و آموزش و پرورش است و بيشترين انتظار از روحانيون 
و طلاب انقلابي نقش آفريني در اين عرصه است. وي در ادامه به موضوع هجرت علما 
اشاره كرد و گفت: ما مساجد زيادي در كشور داريم كه فاقد امام جماعت و روحاني 
هستند و طلاب جوان براي پر كردن اين خلأ مسئوليت خطيري بر عهده دارند. رئيس 
سازمان بسيج مستضعفين با اشاره به اينكه هر قدر از عمر انقلاب اسلامي مي گذرد بر 
دشمني هاي استكبار عليه نظام اسلامي افزوده مي شود، اظهار داشت: طلاب ما  بايد با 
تقويت توانايي ها و استطاعت خود در عرصه هايي كه نظام سلطه عليه انقلاب و كشور 
هجمه مي كند، ورود كرده و در دفاع از انقلاب و كشور آنچه لازم است، انجام دهند. 
سردار غيب پرور انسجام فكري و درك مشترك از مسائل انقلاب را ضروري دانست و 
خاطر نشان كرد: اين مهم است كه ظرفيت هاي مختلف كشور با شناختي صحيح از 
مشكلات و اولويت هاي جامعه براي حل آنها بسيج شوند. وي در پايان با اعلام آمادگي 
بسيج براي همكاري با حوزه هاي علميه در حل مشكلات اجتماعي و فرهنگي جامعه 
افزود: بس��يج در كنار تقويت خود در ابعاد مختلف رويكرد خود را تمركز بر مسائل 

اجتماعي قرار داده است.  
----------------------------------------------------------

 هيئت رئيسه قبول نكرد، قرائت گزارش برجام 
به بعد از تعطيلات موكول شد

رئي�س كميت�ه هس�ته اي مجل�س ش�وراي اس�امي گف�ت: قرائ�ت 
دومي�ن گ�زارش كميس�يون امني�ت مل�ي و سياس�ت خارج�ي از رون�د 
ش�ش ماه�ه اج�راي برج�ام ب�ه بع�د از تعطي�ات مجل�س موكول ش�د. 
حجت الاسلام مجتبي ذوالنور در گفت وگو با مهر، با اشاره به ارائه گزارش شش ماهه 
دوم اجراي برجام از سوي كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي به هيئت رئيسه 
مجلس جهت قرائت در صحن، اظهار داشت: از زمان تحويل اين گزارش به هيئت 
رئيسه در هفته گذش��ته تاكنون، پيگير بوده ايم كه اين گزارش با توجه به فضاي 
موجود در امريكا، در اولويت قرائت قرار گيرد. وي افزود: با وجود اينكه تلاش كرديم تا 
گزارش قرائت شود، اما متأسفانه اين اتفاق نيفتاد و به ما گفتند كه گزارش هاي ديگر 
در نوبت قرار دارد! بنابراين قرائت اين گزارش به بعد از تعطيلات دو هفته اي مجلس 
موكول شد. رئيس كميته هسته اي مجلس شوراي اسلامي، همچنين با اشاره به 
دريافت ششمين گزارش وزارت امور خارجه از روند سه ماهه اجراي برجام توسط 
كميسيون امنيت ملي خاطرنشان كرد: در حال حاضر بر اساس گزارش هاي پنجم 
و ششم وزارت امور خارجه از روند سه ماهه اجراي برجام، تدوين سومين گزارش 
شش ماهه اجراي برجام را آغاز كرده ايم. ذوالنور ادامه داد: در جريان بررسي اين دو 
گزارش وزارت امور خارجه و تدوين سومين گزارش شش ماهه مجلس، از تأسيسات 
هسته اي كرج و UCF اصفهان بازديد خواهيم داش��ت و در صورت لزوم، از ديگر 
تأسيسات هسته اي در اراك، نطنز و فردو نيز بازديد خواهيم كرد. وي همچنين گفت: 
پس از بررسي دقيق تر گزارش اخير وزارت امور خارجه، در نشست هاي كارشناسي 
با دس��تگاه هاي دخيل در اجراي برجام، آخرين وضعيت رفع تحريم ها و اقدامات 

دستگاه هاي اجرايي در حوزه هاي مختلف را دريافت و بررسي خواهيم كرد. 
----------------------------------------------------------

 محمد هاشمي: امريكا بعد از مذاكرات
 دوباره سياست خصومت عليه ايران را به كار گرفت

عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام گفت: در مقطع فعلي بايد بر اساس راهبرد 
امام رفتار كنيم، زيرا دولت ترامپ با لحن بي ادبانه با ايران صحبت كرد، بنابراين 
وزير امور خارجه و آقاي روحاني جواب روش�ني به اين بدرفتاري ها داده اند. 
محمد هاشمي عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام، در گفت وگو با فارس درباره اينكه 
در مقطع فعلي چه اقدام متقابلي بايد در برابر عهدشكني امريكا در برجام صورت بگيرد، 
 اظهار داشت: اين اظهارات آقاي روحاني در برابر اظهارات ترامپ است، ترامپ از وقتي 
روي كار آمد، مرتب عليه كشورمان موضع گرفت و حتي خواستار تغيير نظام جمهوري 
اسلامي شد و از واژه تغيير نظام استفاده كرد نه تغيير رفتار، از طرف ديگر رژيمي مانند 
اسرائيل و عربستان را نيز پيدا كرده و با خود همراه كرده اند تا اين حرف ها را عليه ايران 
بزنند، لذا مسئولان نظام بر اساس استراتژي امام خيلي قاطع و محكم با امريكا صحبت 
كرده و خطا، اشتباهات و بدرفتاري هاي آنها را مطرح مي كنند. عضو مجمع تشخيص 
مصلحت نظام بر همين اساس يادآور ش��د: ما بايد آمادگي پاسخگويي به رفتار بد 
امريكايي ها را داشته باشيم كه البته اين وظيفه شوراي نظارت و مجلس است كه در 
چارچوب وظايف و اختيارات خود برنامه ريزي مي كنند اما در اين مقطع بايد بر اساس 
همان استراتژي امام رفتار كنيم، چراكه دولت ترامپ با لحن بي ادبانه و خشن با ايران 
صحبت كرده و خواستار تغيير نظام است، از اين رو وزير امور خارجه، آقاي روحاني و 

مسئولان ديگر جواب روشني به اين بدرفتاري ها و اين نوع ادبيات داده اند.

---------------------------------------------------------
 ردپاي عربستان 

در كاهش سطح روابط كويت با ايران  
و  مل�ي  امني�ت  كميس�يون  س�خنگوي 
سياس�ت خارجي مجل�س گفت: عربس�تان 
همزم�ان ب�ا ش�كل گيري بح�ران رواب�ط ب�ا 
قطر به كوي�ت فش�ار وارد مي كرد كه س�طح 
رواب�ط خ�ود را ب�ا ته�ران كاه�ش ده�د. 
سيد حسين نقوي حسيني در گفت و گو با خانه ملت 
ضمن انتقاد از توقف همكاري هاي مش��ترك بين 

ايران و كويت گفت: نوع روابط جمهوري اسلامي و كويت همواره مناسبات مثبت 
و خوبي بوده است و طرفين از تعاملات اقتصادي، سياسي، اجتماعي و اقتصادي 
سودهاي خوبي كسب كرده اند. نكته حائز اهميت اينجاست كه هرگز در روابط ايران 
و كويت تنش خاصي رخ نداده است، مضافاً اينكه ايران در جريان حمله رژيم بعثي 
صدام به كويت ناجي آنها شد. وي در ادامه افزود: در اقدام كويت عليه ديپلمات هاي 
كشورمان و ادعاي كذايي ارتباط تهران با اعضاي يك گروهك تروريستي به وضوح 
ردپاي سعودي ها قابل مشاهده است. سخنگوي كميسيون امنيت ملي و سياست 
خارجي مجلس گفت: عربس��تان همزمان با ش��كل گيري بحران روابط با قطر به 
كويت فشار وارد مي كرد كه س��طح روابط خود را با تهران كاهش دهد. در جريان 
بگو مگوي رياض با دوحه ش��اهد بوديم كه عربستان از قطر خواسته هايي داشت 
كه نقض فاحش تماميت ارضي اين كشور محسوب مي شد. نقوي حسيني گفت: 
عربستان بر اساس راهبرد كهنه ايران هراسي تلاش مي كند چهره اي غبار آلود از 
جمهوري اسلامي نشان دهد و كشورهاي منطقه را از تعامل باكشورمان منع كند. 
وي درباره تشديد رفتار پرخاش��گرانه رژيم سعودي عليه ايران و شايعه پادشاهي 
قريب الوقوع محمد بن سلمان گفت: عربس��تان باتوجه به تحولاتي كه در رياض 
درباره انتقال قدرت وجود دارد در مسير خطرناكي قرار گرفته است. اين نماينده 
مجلس دهم گفت: راديكاليزه ش��دن نوع رفتار عربس��تان با كشورهاي منطقه و 
جمهوري اسلامي ايران قطعاً سعودي ها را به بن بست خواهد كشاند و آنها محكوم 

به ادامه شكست هاي سريالي هستند كه متحمل مي شوند.

سخنگوي شوراي نگهبان با اشاره به اينكه اين 
شورا فقط به تخلفات تأثيرگذار در نتيجه انتخابات 
ورود مي كن�د، گف�ت: تخلف�ات غيرتأثيرگذار 
در نتيجه انتخابات رياس�ت جمهوري از س�وي 
هر كس�ي مي تواند به قوه قضائيه ارس�ال شود. 
به گزارش فارس، عباسعلي كدخدايي سخنگوي 
شوراي نگهبان در نشس��ت خبري ديروز خود با 
خبرنگاران در پاسخ به س��ؤال خبرنگاري،  درباره 
احضار برخي اس��تانداران به علت برخي تخلفات 
در انتخابات رياست جمهوري و اظهار نظر مجيد 
انصاري مع��اون حقوقي رئيس جمه��ور مبني بر 
شكايت دولت از برخي رسانه ها و شرط قوه قضائيه 
جهت تأييد تخلف اين رس��انه ها براي رسيدگي، 
 گفت: بخش��ي از تخلف��ات در ح��وزه صلاحيتي 
شوراي نگهبان اس��ت كه اگر در نتيجه انتخابات 
تأثيرگذار بوده و شورا چنين تشخيص داد مي تواند 
اقدام به ابطال انتخابات در حوزه مربوطه كند اما 
برخي ديگ��ر از تخلفات در ح��وزه صلاحيت قوه 
قضائيه است چراكه تأثيري بر سرنوشت انتخابات 

نداشته است. 
وي ادامه داد: اينگونه تخلفات را هر كس��ي اعم از 
هيئت هاي نظ��ارت، اجرايي و م��ردم مي تواند به 
قوه قضائيه ارس��ال كند، چون منشأ تخلف جايي 
است كه هر كس��ي مي تواند ذينفع باشد يا نباشد. 
سخنگوي شوراي نگهبان در ادامه گفت:  مواردي 
كه گزارش تخلف در انتخابات بوده به قوه قضائيه 
ارسال كرديم اما تخلفات محدود به اينها نيست و 
از اين پس مس��ئوليت قوه قضائيه است كه به آنها 

رسيدگي كند.
كدخدايي در پاسخ به سؤال ديگري مبني بر اينكه 
از نظر ش��وراي نگهبان درباره ل��زوم ارائه قرارداد 
نفتي با توتال به مجلس و تصويب آن از سوي خانه 
ملت پرس��يده بود، گفت: مراحل پيش از تصويب 
در مجلس به شوراي نگهبان ارتباطي ندارد. وي 
با اش��اره به اينكه ش��وراي نگهبان طبق قانون بر 

مصوباتي نظارت مي كند كه درباره موافقتنامه هاي 
بين المللي بوده و ميان دو دولت امضا شده باشد، 
خاطرنش��ان كرد: اگر يك طرف قراردادي بخش 
خصوصي باشد، بنا به تفسير ش��وراي نگهبان از 
قانون ني��ازي به گذران��دن آن از تصويب مجلس 
نيس��ت، مگر اينكه مجلس از ب��اب نظارت به آن 
ورود كند كه در آن صورت مجلس بايد رسيدگي و 
اعلام نظر كند و سپس نوبت به بررسي مصوبه هاي 

مجلس در شورا مي رسد. 
سخنگوي شوراي نگهبان در ادامه اين نشست 

خبري در پاس��خ به س��ؤالي درباره اشكالات و 
ايرادات معاهده پاريس اظهار داش��ت: معاهده 
پاريس ب��راي بار اولي ك��ه به ش��وراي نگهبان 
ارس��ال ش��د، بدون پيوس��ت ها بود و به همين 
دليل اظهارنظر شوراي نگهبان بدون وجود اين 
پيوست ها ممكن نبود، لذا اين معاهده را مجدداً 
به مجلس ارس��ال كردي��م تا اظه��ار نظر كنند 
اما ش��وراي نگهبان تاكنون نس��بت به محتواي 
معاهده پاريس هنوز اظهار نظري نكرده اس��ت 
و بعد از تصويب مجلس در اين زمينه اظهارنظر 

خواهد كرد. 
وي در پاس��خ به س��ؤال ديگري درباره فرصت 
كم ش��وراي نگهبان براي اظهارنظ��ر در زمينه 
صلاحيت داوطلب��ان انتخابات گفت: اميدواريم 
قانون جامع انتخابات كه دولت و مجلس درصدد 
تصويب آن هس��تند به گونه اي تدوين شود كه 
فاصله ه��اي زماني در نظر گرفته ش��ده فرصت 
كافي براي بررسي صلاحيت ها در اختيار شوراي 

نگهبان قرار دهد. 
س��خنگوي ش��وراي نگهبان در بخش ديگري از 

اين نشس��ت خبري در پاس��خ به س��ؤالي درباره 
تكليف لايحه جامع انتخاب��ات، گفت: در ديداري 
كه بنده هفته گذش��ته با رئيس مجلس ش��وراي 
اس��لامي داش��تم مقرر ش��د بين مجلس، دولت، 
شوراي نگهبان و همچنين نهادهاي ذينفع در اين 
زمينه براي بررس��ي لايحه جامع انتخابات جلسه 
داشته باشيم تا ببينيم نسبت به جلسه نهايي چه 
اقدامي مي توانيم انجام دهيم كه مشكلات كمتري 

داشته باشد.
 كدخداي��ي همچني��ن درباره گ��زارش تخلفات 
انتخابات رياست جمهوري، گفت: شوراي نگهبان 
مكلف اس��ت گزارش تخلفات انتخاباتي را به قوه 
قضائيه ارس��ال كند، البته اين ي��ك امر معمولي 
اس��ت ولي احراز جرم و تخلف برعه��ده محاكم 

قضايي است. 
عضو حقوقدان ش��وراي نگهبان در بخش تشريح 
مصوبات شوراي نگهبان در هفته هاي اخير گفت: 
11 مصوبه اصلي مجلس به ش��ورا ارسال شد كه 9 
مورد آن با ايراد خلاف موازين شرع يا اصول قانون 

اساسي مواجه نشد.

   شورای  نگهبان

چند روزي بيشتر تا مراس��م تنفيذ و تحليف رئيس جمهور دولت 
دوازدهم باق��ي نمان��ده و پس از آن بايد ش��اهد معرف��ي وزراي 
پيشنهادي رئيس جمهور منتخب به مجلس شوراي اسلامي جهت 

كسب رأي اعتماد آنها باشيم. 
انتخاب وزراي پيشنهادي توسط رئيس جمهور منتخب و تأييد 
يا رد اين افراد توس��ط نمايندگان مجلس دهم تأثير مس��تقيم و 
غيرقابل انكاري را براي زندگي عامه جامعه طي چهار سال آينده 
خواهد داشت تا جايي كه مجموعه سياست ها و توانمندي وزراي 
كابينه دوازدهم اس��ت كه مي تواند مشكلات مردم در حوزه هاي 
مختلف اقتصادي، فرهنگي و اجتماعي را كاهش يا در مقابل دامنه 
اين مش��كلات را افزايش دهد، بنابراين انتخاب هيئت وزيران بر 
اساس شاخص هايي نظير توانمندي، دلسوزي و تجربه مي تواند 
به تحقق شعارهاي انتخاباتي- تبليغاتي انجاميده و اعتماد جامعه 
ايراني به حاكميت سياسي را باثبات تر سازد، در جايي كه يكي از 
حوزه هاي مورد توجه نظام سلطه نااميدي جامعه ايراني از كارايي 

نظام اسلامي و ايجاد دوقطبي مردم- نظام است. 
»جناح گرايي به جاي شايسته سالاري« و »سهم خواهي احزاب و 
جريانات حامي رئيس جمهور در انتخابات از كابينه دوازدهم« از 
جمله آفت هايي است كه مي تواند كاركرد دولت دوازدهم را تحت  
تأثير قرار دهد و منجر به آن شود كه پس از گذشت چهار سال از 
دولت، عموم شعارهاي دولت بر زمين مانده و اوضاع اقتصادي مردم 

نسبت به قبل از آن روند نامطلوبي را طي كند. 
دولت يازدهم زمان تبليغات انتخاباتي س��ال 92 با شعار اعتدال 
و ميانه روي و با اس��تفاده از شخصيت هاي فراجناحي اما توانمند 
برس��ر كارآم��د و برخ��لاف ش��عار شايسته س��الاري و پرهيز از 
جناح گرايي، چهار س��ال با گزينش برخي عناصر افراطي جريان 
مدعي اصلاح طلبي همراه ش��د؛ افرادي كه حوزه تحت مديريت 
خود را برخلاف تمركز بر ظرفيت هاي داخلي به سمت گرايش به 
غرب باوري هدايت كردند.  اين جماعت نه تنها »روحيه خوش بيني 
به غرب« را در بين بدنه دولت گسترش دادند بلكه با فرصت سوزي، 
منابع كش��ور را در خدمت ترويج افكار ليبراليستي قرار دادند، به 
همين دليل در بخش هاي مختلف مسكن، شهرسازي، راه سازي، 
هسته اي، نانوتكنولوژي، بيوتكنولوژي و چندين حوزه ديگر شاهد 

درجازدن و حتي عقبگرد بوده ايم. 
   ركود در حوزه های مختلف

قدرت اين جريان در كابينه دولت يازدهم ركود را در حوزه اقتصادي 
نيز به همراه داشت تا جايي كه همه تمركز دولت روي امضاي سند 
برجام متمركز شد و صنايع مختلف به واسطه اين تمركز در مسير 
نامناسبي قدم برداش��تند و خروجي اين سند افزايش تحريم ها و 

تعميق مشكلات اقتصادي در كشور شد. 
بنابراين اشتباهات و ضعف هاي پردامنه چهار سال نخست نبايد در 
چهار سال دوم نيز تكرار شود؛ هزينه هايي كه عموم آن را بايد به پاي 
طيف غرب گراي رسوخ كرده در دولت يازدهم نوشت و براي پوشش 
ضعف ها و اشتباهات گذش��ته بايد دولت دوازدهم را از نيروهاي 
خوش بين ب��ه غرب غربال ك��رد و يكي از مهم تري��ن راهكارهاي 
پيشگيري از اين مس��ئله انتخاب بر اس��اس معيارهاي عقلاني و 
نه حزبي اعضاي كابينه دوازدهم اس��ت. خروج��ي دولت يازدهم 
نشان مي دهد انتخاب وزرا بايد بر اس��اس شاخص هاي برجسته 
دولت مطلوب اسلامي باشد؛ ش��اخص هايي كه مي توان علاوه بر 
منابع ديني و روايي در سخنان حضرت امام و مقام معظم رهبري 
نيز مصاديق فراواني براي آن بيان كرد تا آنكه آسيب هاي ناشي از 

انتخابات هاي جناحي- حزبي اعضاي كابينه به حداقل ممكن برسد 
و جامعه پس از گذشت چهار سال شاهد گشايش هاي محسوسي در 

حوزه هاي مختلف به ويژه حوزه اقتصادي باشد. 
   تاش تجديدنظرطلبان برای فشار  به رئيس جمهور

اينها در حالي است كه روزنامه هاي وابسته به جريان تجديدنظرطلب 
طي روزهاي اخير تلاش مي كنند با يادآوري حمايت هاي گسترده 
رهبران و فعالان و رس��انه هاي اين جريان از حس��ن روحاني در 
انتخابات 92 و96 از رئيس جمهور منتخب بخواهند وزارتخانه هاي 
مهمي نظير آموزش و پرورش، علوم و تحقيقات و وزارت خارجه را 
بار ديگر در اختيار چهره هاي مطلوب اين طيف قرار دهد و فراتر از 

آن عناصر اين جريان را در رأس ساير وزارتخانه ها نيز قرار دهد. 
استدلال اصلي اين طيف آن است كه اگر حمايت هاي پرحجم اين 
جريان نبود حسن روحاني هرگز نمي توانست به موفقيت انتخاباتي 
دست پيدا كند و شرط مديريت سالم آن است كه مزد اين حمايت ها 

در تركيب كابينه خود را نشان دهد. 
فش��ارهاي افزايش يافته بر رئيس جمهور منتخ��ب دوازدهم 
از سوي ش��خصيت ها و رس��انه هاي اين جريان در حالي است 
كه طرح چنين درخواس��ت هايي در قالب عمليات رواني عليه 

روحاني برخلاف منافع مردم بوده و مي تواند همانند چهار سال 
اخير، تا سال 1400 منافع عمومي را به خطر بيندازد و گراني، 

ركود و تورم را در سطوح مختلف كشور ايجاد كند. 
   خوف و رجا

نزديك به دو هفته پيش بود ك��ه محمدرضا تابش جزئيات ديدار 
محمدرضا عارف با حسن روحاني را به اين شكل بيان مي كند: »اين 
ديدار به منظور بررسي كليات كابينه دولت دوازدهم و همچنين 
نقطه نظرات مربوط به كابينه، انتظارات و توقعات مردم و حمايتي 
كه نمايندگان در جهت تحقق مطالبات و خواس��ته هاي مردم از 
دولت خواهند داشت، صورت گرفت.« وي شكل و علت برگزاري 
ديدار را اينگونه بيان مي كند: »با توجه به اينكه عارف زماني معاون 
اول رئيس جمهور بوده و يك ش��خصيت ملي است، آن ملاقات به 
صورت فراكسيوني نبوده اما پس از نامه درخواست فراكسيون اميد 

براي ملاقات و ديدار با رئيس جمهور صورت گرفت.«
ف��ارغ از جزئي��ات برگ��زاري ديداره��اي حس��ن روحان��ي با 
شخصيت هاي وابسته به جريان تجديدنظرطلب، آنچه مهم به 
نظر مي رسد اين مسئله است كه جامعه انتظار دارد در انتخاب 
وزراي كابينه دوازدهم نهايت حساسيت بر اساس منافع و مصالح 
جامعه اسلامي به خرج داده ش��ود و افرادي را به عنوان وزير به 
مجلس دهم معرفي كند كه توانمن��دي و كارآمدي ركن اصلي 
فعاليت هاي آن افراد بوده و منافع يك طيف سياسي را بر منافع 
عمومي ارجح ندانند؛ اتفاقي كه در برخي از سطوح مديريتي در 
دولت يازدهم روي داد و حاصل آن هزينه هاي هنگفتي شد كه 

جامعه هنوز با آن دست و پنجه نرم مي كند. 
از سوي ديگر انتظار مي رود نمايندگان مجلس شوراي اسلامي نيز 
به دور از وعده هاي وزراي پيشنهادي به شخص نماينده بر سوابق 
اين افراد متمركز شده و تخصص، تعهد و توانمندي آنها را بر اساس 
ش��اخص هاي دولت مطلوب اسلامي نظير »س��لامت اعتقادي و 
اخلاقي- خدمت به خلق- عدالت – س��لامت اقتصادي و مبارزه 
با فساد- قانون گرايي و تكيه بر ظرفيت درون زاي داخل كشور-« 
مورد بررسي قرار دهند تا هزينه هاي چهار سال اخير به پايين ترين 
سطح ممكن برسد و مردم شاهد تحقق وعده هاي وسيع انتخاباتي 

بهار امسال در مناظرات انتخاباتي باشند.

گزارش  | محمد  اسماعیلی

تزریق منافع یک جناح به کابینه دوازدهم به جای منافع ملی

رئي�س كميس�يون امني�ت مل�ي و سياس�ت 
خارج�ي مجلس ش�وراي اس�امي در خصوص 
ش�رايط برگزاري حج آينده اب�راز نگراني كرد. 
ب��ه گ��زارش ف��ارس، علاءالدي��ن بروج��ردي 
رئيس كميس��يون امنيت ملي و سياس��ت خارجي 
مجلس ش��وراي اس��لامي با اش��اره به نگراني هاي 
پيرامون حج آينده، اظهار داشت: در حال حاضر روابط 
ايران و عربستان به صورت رسمي برقرار نيست و همه 
ارتباطات ايران با دولت عربستان از طريق كشور ثالث، 

به عنوان حافظ منافع صورت مي  گيرد. 
وي افزود: در وضعيت عادي روابط، سفارت جمهوري 
اسلامي ايران در رياض يا كنسولگري ايران در جده، 
مسئوليت ارتباط گيري با دولت عربستان و ارگان هاي 

مختلف اين كشور در زمينه حفظ امنيت حجاج ايراني 
و ساير مسائلي كه در ارتباط با امر حج و حجاج ايراني 

وجود دارد را بر عهده دارد. 
نماينده مردم بروجرد در مجلس شوراي اسلامي با 
بيان اينكه در حال حاضر اين دو سنگر را در عربستان 
خالي داريم، افزود: در حال حاضر سركنسولگري و 
سفارت نداريم، در توافقي كه دو ماه قبل با مسئول 
س��ازمان حج و زيارت ص��ورت گرفت، ق��رار بر اين 
ش��د كه 10 نفر از اعضاي وزارت خارجه با مصونيت 
ديپلماتيك، عازم عربستان شوند كه مقرر شده بود 
اوايل شوال، اين 10 نفر پس از استقرار، مذاكره كنند 

و كارت هاي ويژه تردد را در اختيار بگيرند. 
رئيس كميس��يون امنيت ملي و سياس��ت خارجي 

مجلس شوراي اسلامي با بيان اينكه يك ماه از تاريخ 
اين توافق مي گذرد، ادامه داد: قرار بود اول شوال به 
اين 10 نفر ويزا بدهند ولي تا امروز ويزاي اين افراد 
صادر نشده است و با توجه به اينكه اولين پرواز حج، 

در 10 روز آينده انجام مي ش��ود، م��ا هنوز هيئتي 
نداريم، در حالي كه مطابق توافق از پيش انجام شده، 
اين تيم بايد مستقر شود، در حال حاضر هيچ فردي را 

به عنوان مدافع حجاج خود در عربستان نداريم. 
بروجردي با بيان اينكه معمولاً وزارت حج عربستان 
كارهاي تخصصي حج مانند كاروان و هتل را انجام 
مي دهد، متذكر شد: مسائل امنيتي و سياست مرتبط 
با دول��ت عربس��تان از طريق مج��اري ديپلماتيك 
صورت مي گي��رد كه به دليل عدم وجود س��فارت و 
سركنسولگري، اين امور بايداز طريق تيمي 10 نفره 
انجام شود كه هنوز به اين تيم 10 نفره ويزا نداده اند. 
رئيس كميس��يون امنيت ملي و سياس��ت خارجي 
مجلس شوراي اس��لامي ضمن ابراز نگراني، گفت: 

اگر قرار بر اين باشد كه دولت عربستان و وزارت حج 
به تعهدات خود عمل نكنند كه تاكنون به طور كامل 
عمل نكرده اند، صورتحساب هر مشكلي در رابطه با 

حج آينده را بايد از امروز به پاي عربستان نوشت. 
بروجردي با بيان اينكه توصيه ما به س��ازمان حج 
و زيارت اين اس��ت كه از چيزي كه امضا كرده اند، 
دفاع كنند تا عملي و اجرا شود، اظهار داشت: بدون 
جايگاه محكم و حمايتي، لزومي ندارد كه ما خود 
را در شرايط احتمالي س��ختي قرار دهيم كه براي 
ما مش��كل آفرين باش��د. آرزو و دعاي ما اين است 
كه بهتري��ن و آبرومندانه ترين حج را در حج آينده 
داش��ته باش��يم ولي لوازم مترتب بر اين امر هنوز 

فراهم نيست.

عربستان خاف توافق انجام شده تاكنون به هيئت وزارت خارجه ويزا نداد 

نگراني کمیسیون امنیت مجلس درباره حج امسال

در دي�داري كه بنده هفته 
گذش�ته با رئيس مجلس 
ش�وراي اس�امي داشتم 
مق�رر ش�د بي�ن مجلس، 
دولت، ش�وراي نگهبان و 
همچنين نهادهاي ذينفع 
در اين زمينه براي بررسي 
لايح�ه جام�ع انتخاب�ات 
جلس�ه داشته باش�يم تا 
ببينيم نس�بت به جلسه 
نهايي چه اقدامي مي توانيم 
انجام دهيم كه مش�كات 
كمت�ري داش�ته باش�د

   بهارستان


